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Protokół Nr XXV/22

z obrad sesji Rady Gminy Dubeninki w Gminnym Centrum Kultury

w Dubeninkach z dnia 27 września 2022r.
obradach udział wzięli:

Radni Rady Gminy -Stanisław Bielicki, Mirosław Kardel, Urszula Kibitlewska, Elżbieta

Kondrat, Stanisław Kracaj, Czesław Kramkowski, Dariusz Ołów, Stanisław Rudziewicz,

Sebastian Stępin, Anna Stypułkowska, Anna Żylińska.

Radni nieobecni — Monika Czyżyk, Bogdan Walicki, Beata Wierzchowska.

Lista obecności stanowi załącznik do protokołu. Godzina rozpoczęcia 9.36.
Porządek obrad:
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Otwarcie obrad.

Przedstawienie porządku obrad.

Przyjęcie protokołu z XXIV sesji.

Informacja Przewodniczącego o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.

Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym.

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów

Społecznych na lata 2022-2032.

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu wynagradzania i

przyznawania dodatków nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzonych przez

Gminę Dubeninki.

. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Dubeninki z

organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia

24 kwietnia 2003r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023.

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego pn. „Wszystko jak

na dłoni. Jasne reguły — bezpieczna gmina” w ramach Rządowego Programu Ograniczania

Przestępczości i aspołecznych zachowań „Razem Bezpieczniej” im. W. Stasiaka na lata

2022-2024.

. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty za wodę pobraną z wodociągów wiejskich

na terenie Gminy Dubeninki.

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej

Rady Gminy.

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy

Dubeninki na lata 2022 — 2028.

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Dubeninki na 2022 r.

Informacja o złożonych wnioskach radnych i sołectw w sprawie wprowadzenia zadań

własnych do projektu budżetu gminy na 2022 r.



15. Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz

udzielonych odpowiedziach w okresie międzysesyjnym.

16. Zapytania sołtysów.

17. Zapytania radnych.

18. Odpowiedzi na zapytania sołtysów radnych.

19. Wolne wnioskii informacje.

20. Zamknięcie obrad.

Ad.1. Otwarcie obrad.

Obradyrozpoczęły się o godz. 9.36. Otwarcia dokonał Przewodniczący Rady Gminy, Stani-

sław Rudziewicz, który przewodniczył obradom. Przewodniczący przywitał radnych, Wójta

Gminy Ryszarda Zielińskiego, pracowników urzędu oraz wszystkie osoby przybyłe na posie-

dzenie rady. Nastąpiło sprawdzenie obecności radnych. Przewodniczący stwierdził, że na

ustawowy skład rady — 15 radnych, obecnych jest 11, co stanowi wymagane kworum do po-

dejmowania prawomocnych uchwał. Zgodnie z art.13 ust.l Rozporządzenia o Ochronie Da-

nych Osobowych, Przewodniczący Rady Gminy poinformował zgromadzonych, iż przebieg

tego posiedzenia będzie rejestrowany wraz z wizerunkiem osób uczestniczących w sesji i udo-

stępniony na gminnej stronie internetowej. Wójt przypomniał zebranym o wyborach sołtysa

w sołectwie Dubeninki. Przywitał przybyłą na posiedzenie nową sołtys Monikę Żukowską.

Przewodniczący życzył sołtys udanego startu w nowej roli oraz owocnej współpracy.

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad

Przewodniczący spytał czy ktoś z radnych ma coś do dodania do porządku obrad. Wniosków

nie wniesiono.

Ad.3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji.

Przewodniczący Rady zaproponowałprzyjęcie protokołu z XXIV sesji.

Wyniki głosowania: „„za”- 11, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego o działaniach podejmowanych w okresie między-

sesyjnym.
W dniu 8 lipca do Rady Gminy i Wójta wpłynęła prośba Spółdzielni Mieszkaniowej w Żyt-

kiejmach o przejęcie w formie darowizny przez Gminę Dubeninki części działki 166/108 ob-

ręb Żytkiejmy stanowiącej ciągi pieszo — jezdne. W dniu 25 lipca wpłynęło Obwieszczenie

Komisarza Wyborczego w Olsztynie II z dnia 20.07.2022r. o nieprzeprowadzaniu wyborów

do Rady Gminy Dubeninki w obrębu wyborczym nr 1 zarządzonych na dzień 4 września 2022

r. W dniu 1 sierpnia do Rady Gminy wpłynęła petycja z dnia 22 lipca 2022 r. o utworzenie



Młodzieżowej Rady Gminy, która została skierowana do Komisji skarg, wniosków i petycji.

W dniu 15 sierpnia po dwuletniej przerwie z powodu pandemii Covid - 19 odbyłsię festyn

„Sękaczewo 2022” w miejscowości Żytkiejmy. W dniu 17 sierpnia odbyło się posiedzenie

Komisji stałej Rady Gminy Dubeninkiw celu zapoznania się z terenami, które chcą przekazać

spółdzielnie Mieszkaniowe w Dubeninkach i Żytkiejmach. W tym też dniu do rady gminy

wpłynęło pismo OPTIMASp.zo. o z siedzibą w Olecku o potrzebie odbudowy i rewitalizacji

części istniejącej infrastruktury wodociągowej w najbliższych latach. W dniu 31 sierpnia

Przewodniczący wziął udział na zaproszenie Grupy „Bobolanie” wraz ze Stowarzyszeniem

„Głos Puszczy Romickiej” w podsumowaniu projektu „Zmień używek branie na muzykowa-

nie” przy remizie Ochotniczej Straży Pożarnej w Dubeninkach. W dniu 6 września do Rady

Gminy wpłynęło pismo OPTIMASp. z o. o z siedzibą w Olecku informujące o wystąpieniu

PGW WodyPolskie o skrócenie okresu obowiązywania aktualnych taryf i zatwierdzenie no-

wych od stycznia 2023 roku. W dniu 20 września odbyło się posiedzenie Komisji skarg, wnio-

sków i petycji, na którym opracowano stanowisko w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej

utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy. W tym też dniu odbyło się posiedzenie Komisji stałej

Rady Gminy Dubeninki, na którym głównie omówiono i zaopiniowano projekty Uchwał na

XXV Sesję Rady Gminy Dubeninki. W dniu 21 września wraz z innymi radnymi Stanisław

Rudziewicz wziął udział w spotkaniu Stowarzyszenia Lider w EGO w siedzibie Parku Krajo-

brazowego Puszczy Rominckiej w Żytkiejmach w celu przedstawienia strategii rozwoju.

Ad.5. Sprawozdanie Wójta o pracach w okresie międzysesyjnym.

W ostatnim czasie Wójt spotkał się z Wicemarszałkiem Województwa Warmińsko-Mazur-

skiego, Marcinem Kuchcińskim i Radnym Sejmiku Województwa Warmińsko-Mazurskiego,

Jarosławem Słomą. Głównym tematem rozmów była droga wojewódzka 651. Wójt poinfor-

mował, że do budowy drogi raczej szybko nie dojdzie, powodem jest znaczny wzrost kosztów

budowy. Jeśli dojdzie do budowy drogi to prawdopodobnie będzie ona budowana od ronda

na ul. Suwalskiej do końca granicy województwa. Planowane są dwa etapy budowy. Jeden

etap przewiduje budowę od ronda do Dubeninek, drugi od Dubeninek do granicy wojewódz-

twa. Powodem tej decyzji byłaby możliwość finansowania budowy drogi z dwóch źródeł.

Pierwsze źródło to Regionalny Program Operacyjny, drugie źródło to program Polska

Wschodnia. Na dzień dzisiejszy nikt jednak nie gwarantuje budowy drogi wojewódzkiej nr

651. W okresie międzysesyjnym Wójt brał udział w walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia

EGO Kraina Bociana. Kolejnym spotkaniem były konsultacje społeczne przeprowadzone w

siedzibie PKPR w Żytkiejmach, które zorganizowało Stowarzyszenie Lider w EGO. Spotka-

nie to głównie dotyczyło przygotowania Lokalnej Strategii Rozwoju na lata 2023 — 2027.



Wójt wspomniał o sprzęcie komputerowym z programu Granty PPGR. Obecnie trwają przy-

gotowania dotyczące przekazania sprzętu. W Gminie Dubeninki do przekazania jest 129 lap-

topów oraz 3 tablety. Ryszard Zieliński powiedział o pracownikach zatrudnionych w ramach

prac pożyteczno — użytecznych. W ostatnim czasie udało się pozyskać pieniądze na dziewięć

etatów. Ogólnie do 23 stycznia mamy zatrudnionych dziewięć osób. Kończy się Program Cy-

frowa Gmina, w którym udało się pozyskać 100 000 złotych. Głos zabrała Sekretarz Gminy

Ewa Bogdanowicz — Kordjak, która w skrócie powiedziała o projekcie. Obecnie gmina jest

na półmetku realizacji. Zakupiono nową centralę telefoniczną z nowymi telefonami do Urzędu

Gminy. Gmina jest na etapie kupowania UPS-ów, czyli urządzeń, które wytrzymują napięcia

komputerów, żeby nie tracić pracy, podczas przerwy w dostawie prądu. Z dofinansowania ma

zostać doposażona sala do wideokonferencji, czyli projektor, nagłośnienie. Oprócz tego, ob-

owiązkowo należy wykonać audyt bezpieczeństwa, cyberbezpieczeństwa. Program został w

stu procentach dofinansowany. Wójt powiedział o maszcie, który powstanie przy remizie OSP

w Dubeninkach. Ryszard Zieliński wspomniał też o budynku po byłej placówce SG w Dube-

ninkach oraz poszukiwaniu funduszy zewnętrznych na dostosowanie budynku do siedziby

urzędu gminy. Być może będzie można pozyskać fundusze z programów rewitalizacji obsza-

rów wiejskich. Póki co obecnie trwają prace nad miejscowym planem zagospodarowania

miejscowego ponieważ na dzień dzisiejszy jest to teren przeznaczony na strażnicę SG. Wójt

powiedział o dofinansowaniu nowego sprzętu dla ochotników z OSP w Dubeninkach i OSP

w Żytkiejmach. Zakupiona została między innymi kamera termowizyjna, agregat oddymia-

jący, motopompa Niagara, sprężarka. Wójt przypomniał o wpływie ofert na plan funkcjonalno

— użytkowy dwóch dróg Wobały — Trójstyk i Degucie — Kiekskiejmy. 15 sierpnia Wójt wziął

udział w Święcie Sękacza w Żytkiejmach, w festynie zorganizowanym przez nieformalną

grupę Bobolanie przy OSP w Dubeninkach oraz w przedstawieniu przygotowanym przez
GCK Dubeninki „Bercik i Kundzia na urlopie w Dubeninkach”.

Ad. 6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnej Strategii Rozwiązywania
Problemów Społecznych na lata 2022-2032

Uchwałę streściła Teresa Romanowska, kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w

Dubeninkach. Aby powstał dokument należało zrobić diagnozę. Diagnoza została opraco-

wana na podstawie różnych danych i sprawozdań. Opracowano również ankietę, której głów-

nym celem było rozpoznanie podstawowych problemów gminy. Na jej podstawie została

opracowana diagnozai przedstawione wszystkie problemy. Głównym problemem jest migra-

cja zarobkowa, szczególnie osób młodych. Jeden z radnych zapytał o mieszkankę jego sołec-

twa. Kierownik odpowiedziała, że jeżeli ktoś wie o osobie, która wymaga opieki może zgłosić



ten problem do GOPS-u. Po odczytaniu przez Przewodniczącego projektu uchwały nastąpiło

głosowanie.

Wyniki głosowania: „„za” - 11, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu wyna-

gradzania i przyznawania dodatków nauczycielom zatrudnionym w szkołach prowadzo-

nych przez Gminę Dubeninki

Uchwałę przedstawiła Anna Zyborowicz, podinspektor ds. oświaty. Zmiana uchwały podyk-

towana jest nowelizacją karty nauczyciela, która wprowadza zamiennie zamiast opiekuna

stażu - mentora. Do tej pory opiekun nauczyciela, który odbywał staż, był opiekunem stażu.

Teraz będzie to mentor. Przewodniczący odczytał projekt uchwały i nastąpiło głosowanie.

Wyniki głosowania: „za” - 11, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Dubeninkiz
organizacjami pozarządowymi i podmiotami wymienionymiw art.3 ust. 3 ustawy z dnia

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2023

Uchwałę streściła Sekretarz, Ewa Bogdanowicz — Kordjak. Projekt definiuje możliwe formy

współpracy z innymi organizacjami pozarządowymi, które prowadzą działania na rzecz

mieszkańców gminy. Na przyszły rok zaplanowane jest wsparcie w sześciu zakresach, a kon-

kursy dotyczące wsparcia będą rozpisane na początku 2023 roku. Kwota, która została zaplo-

nowana na 2023 rok to 17 000. W tym roku wykorzystano 3 500 zł na program na działania

pod nazwą „Działaj lokalnie” oraz na stypendia wspomagające uczniów z terenu naszej

gminy. Oba wnioski złożył wniosek Gołdapski Fundusz Lokalny. W sprawie uchwały prze-

prowadzono konsultacje społeczne. W ramach konsultacji wpłynęła jedna uwaga. Informacja

o wynikach konsultacji podana została w dniu 27 września 2022 do publicznej wiadomości w

Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Dubeninki oraz poprzez wywieszenie infor-

macji na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy.

Wyniki głosowania: .,za”- 11, „„przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji zadania publicznego pn.

„Wszystko jak na dłoni. Jasne reguły — bezpieczna gmina” w ramach Rządowego Pro-

gramu Ograniczania Przestępczości i aspołecznych zachowań „Razem Bezpieczniej” im.

W.Stasiaka na lata 2022-2024

Projekt omówiła Ewa Bogdanowicz — Kordjak, Sekretarz Gminy Dubeninki. Projekt zakłada

podniesienia poziomu bezpieczeństwa na terenie gminy. W ramach projektu zaplanowano za-

kup pięciu kamer do monitoringu, które miałyby monitorować miejsca publiczne - centrum



Dubeninek, GCK, boisko, wejście do szkoły. Jedna kamera zamontowana zostanie w centrum

Żytkiejm. Oprócz tego zaplanowano działania edukacyjnei informacyjne. Złożony wniosek

opiewa na łączną kwotę 88 550 złotych. Monitoring będzie polegać na rejestratorze. Zaplano-

wano kamery, które mogą rejestrować do 14 dni.

Wyniki głosowania:„za”- 11, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia dopłaty za wodę pobraną z wodociągów
wiejskich na terenie Gminy Dubeninki

Propozycja jaka padła na posiedzeniu Komisji była taka żeby utrzymać dopłatę z roku ubie-

głego, czyli 0,78 złotego netto plus obowiązujący podatek VAT (8%) do 1 metra sześciennego

wody. Taryfa obowiązuje w okresie od 1 listopada 2022 do 31 grudnia 2023. Przewodniczący

odczytał projekt uchwały, po czym nastąpiło głosowanie.

Wyniki głosowania: „za” - 11, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej utworzenia Mło-
dzieżowej Rady Gminy
Po rozpatrzeniu petycji i zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji,

Rada Gminy nie uwzględniła petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy.

Wyniki głosowania: „za”- 11, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy
Dubeninki na lata 2022 — 2028

Uchwałę przedstawiła Skarbnik, Hanna Biedrzycka. W związku ze zmianami w planach do-

chodów i wydatków budżetu na 2022 rok dokonano zmiany Wieloletniej Prognozy Finanso-

wej na lata 2022-2028. Ogółem zwiększono plan dochodów o kwotę 5.060.700.16 zł., w tym:
dochody majątkowe zwiększono o kwotę 2.628.372,00 zł. i dochody bieżące o kwotę

2.432.328,16 zł. Ogółem zwiększono plan wydatków o kwotę 5.649.782,76 zł., w tym: wy-
datki bieżące zwiększono o kwotę 2.909.782,76 zł. i wydatki majątkowe o kwotę

2.740..000,00 zł. Zwiększono plan deficytu o kwotę 589.082,60 zł. i zmniejszono inne roz-

chody o kwotę 589.082,60 zł.

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Dubeninki na 2022r.
Projekt uchwały został przedstawiony w poprzednim punkcie. Przewodniczący odczytał

uchwałę po czym nastąpiło głosowanie.

Wyniki głosowania: .„za”- 11, „przeciw” — 0, „wstrzymuję się” — 0.



Ad. 14. Informacja o złożonych wnioskach radnych i sołectw w sprawie wprowadzenia

zadań własnych do projektu budżetu gminy na 2023 r.

Do biura rady nie wpłynął żaden wniosek wsprawie wprowadzenia zadań własnych do pro-

jektu budżetu gminy na 2023r.
Ad. 15. Informacja Przewodniczącego o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz

udzielonych odpowiedziach w okresie międzysesyjnym.

Do biura rady nie wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie.

Ad. 16. Zapytania sołtysów

l. Sołtys sołectwa Cisówek, Edyta Karbowska zwróciła uwagę na drogę Dubeninki — Cisó-

wek, której remont został niedokończony. Sołtys zwraca się z pytaniem co dalej z tą drogą

ponieważ są spore wyrwy w asfalcie.

Sołtys sołectwa Przerośl Gołdapska, Jan Bordzio prosi o uwzględnienie w budżecie gminy

na 2023 r. fundusz sołecki. Sołtys wspomniał o koszeniu terenu gminnego oraz zakupu

paliwa. Sołtys poprosił o przekazanie ZDP w Gołdapio stanie nawierzchni na drodze Li-

nowo — Tunikszi.

Sołtys sołectwa Żytkiejmy, Marian Czarniewski prosi o wycięcie zakrzaczeń na drodze

Żytkiejmy — Skajzgiry (skręt na Łysogórę).

Sołtys sołectwa Rogajny, Józef Mentel prosi o wycięcie krzaków przy drodze wojewódz-

kiej 651.

Sołtys sołectwa Błąkały, Jadwiga Sacewicz poprosiła o zakup trawy na teren gminny,

gdzie jest plac zabaw.

Sołtys sołectwa Błędziszki, Halina Kisielewska kolejny raz zwraca się o wycięcie starych

spróchniałych drzew przy drodze Błędziszki.

Sołtys sołectwa Linowo, Anna Stypułkowska zwróciła uwagę na zakrzaczenia, które na-

leży wyciąć przy drodze powiatowej Linowo — Żabojady oraz Żabojady — Bludzie.

Sołtys sołectwa Kiepojcie, Agnieszka Sztejter zapytała czy gmina posiada plan strate-

giczny dotyczący broni atomowej. Wójt odpowiedział, że są to sprawy tajne.

Sołtys sołectwa Dubeninki, Monika Żukowska zapytała czy gmina nie mogłaby dofinan-

sować imprezy pn. „Święto Kartofla”. Wójt odpowiedział, że nie ma funduszy na takie

zadania z gminy, ale wspomóc w tej kwestii może GCK.

Ad. 17. Zapytania radnych



1. Radny Stanisław Bielicki powiedział, że może zwrócić się do ZDP w Gołdapi i zapytać

czy gmina możne ściąć drzewo,a ścięte drzewo przekazać np. do szkoły. Wójt odpowie-

dział, że gmina nie ma osób uprawnionych do ścinania drzew i nie może narażać pracow-
ników na niebezpieczeństwo.

Ad. 18. Odpowiedzi na zapytania sołtysów radnych
Wójt wspomniał, iż na komisji stałej zostały wybrane drogi powiatowe do remontu. Są to

drogi: Linowo - Przerośl 1974N; Zawiszyn - Górne 1792N; Cisówek - Białe Jeziorki 1892N;
Dubeninki - Cisówek — Rakówek 1894N; Dubeninki - Bludzie 1892N; Skajzgiry - Rakówek

1955N; Pluszkiejmy - Boczki 1898N; Błądziszki - droga wojewódzka 651 1896N. Lista w

najbliższym czasie zostanie przesłana do Zarządu Powiatu oraz do Zarządu Dróg Powiato-

wych w Gołdapi. Wójt wspomniał, że należy zrobić listę dróg gminnych,które najbardziej

wymagają remontu najlepiej gdyby były to drogi łączące z inną gminą bądź powiatem. Wy-

typowano: DW 651 — Czarne 140002N; Kiepojcie — Tuniszki 140008N; Stanisław Rudzie-

wicz wspomniał, iż uchwała dotycząca funduszu sołeckiego podejmowana jest do końca

marca. Przewodniczący przypomniał, że w tym roku radninie wyrazili zgody na fundusz so-
łecki na rok 2023. Wójt wspomniał sołtysom czasy kiedy powstawały place zabaw w sołec-

twach. Wtedy sołtysi deklarowali koszenie i porządkowanie terenów. Dziś często należy to

do pracowników gminy. Anna Żylińska zwróciła uwagę na ścieżkę Green Velo Linowo- Kie-

pojcie w kierunku Stańczyk. Ścieżka jest wyboista i popękana. Odpowiedzi udzieliła Sekre-

tarz Ewa Bogdanowicz-Kordjak, która przypomniała o spotkani u z marszałkiem w sprawie
ścieżki. W wakacje powstał raport w sprawie ścieżki, który ma być przedstawiony dla mar-
szałka.

Ad. 19. Wolne wnioskii informacje
Sołtysi i radni dokończyli wytypowanie dróg gminnych do remontu. Kiepojcie — Bludzie

140006N; Linowo — Błąkały — brak numeru (droga wewnętrzna); Żytkiejmy ul. Warsztatowa

na całej długości; Kiekskiejmy — Skajzgiry — Lenkupie — 140018N. Wójt zapytał zebranych

czy są jakieś problemy związane z dostawą wody. Nikt nie zgłosił żadnych uwag. 11:28 ob-

rady opuściła Urszula Kibitlewska.

Ad. 20. Zamknięcie obrad.
Po wyczerpaniu porządku o godz. 11:30 Przewodniczący zamknął obrady.

Protokołowała Przewodniczący,Rady Gminy

iucham muy
Anna Truchan Stanisł udziewicz


